
Vazene kolegyne, vazeni kolegove.

Uchazim se podruhe o vasi duveru pri volbe d£kana na§i fakulty. Cinim tak 
v presvedceni, ze se nam za posledm ctyfi roky spolecne hodne veci podarilo, a s vedomim, 
ze je jeste treba mnohe dokoncit. Rozhodne jsme se bezezbytku vyporadali se dvema 
zasadmmi ukoly, ktere vyplynuly z prijateho vysokoskolskeho zakona: Fakulta ma novd 
vnitrni pfedpisy a v nove nastavenem legislativnim ramci tez akreditovane sve studijni 
programy. Pote, co Univerzita Karlova ziskala institucionalni akreditaci, prosly procesem 
vnitfniho univerzitniho hodnocem temer vsechny studijni programy, v nichz se na FHS 
vyucuje. Mame opravneni realizovat nas siroky bakalafsky studijni program, vsechny 
programy doktorske, drtivou vetsinu programu magisterskych a i ty posledni zbyvajici jiz 
byly predlozeny Rade pro vnitrni hodnocem ke schvaleni. Aniz si toho mozna mnozi vsimli, 
prosla fakulta jako instituce nejzasadnejsi promenou od sveho zalozeni.

Vyse zminene kroky byly sice vynuceny „zvenku“ novou legislativou, nicmene 
chapala jsem jejich nutnost zaroven jako prilezitost posouvat fakultu smerem, o nemz jsem 
presvedcena, ze je spravny. A verim, ze se zmeny v koncepci zejmena nekterych studijnich 
programu ukazou v budoucnu jako prozirave a pozitivni. Zda a jak budeme promenovat 
fakultu nadale, je vsak nyni predevsim na nas. Ne, nemyslim, ze by melo jit o nejakou zmenu 
zasadni. Jsem i dnes, stejne jako pred ctyrmi lety, presvedcena, ze idea, s niz a na niz byla 
FFIS zalozena, je spravna a chtela bych ji pomahat naplnovat i nadale. Presto se domnivam, ze 
po temer dvaceti letech od zalozeni FHS nastala vhodna doba vzit vazne, nakolik se 
promenila situace vnS i uvnitr fakulty samotne. Z toho pak vyplyva rada ukolu, z nichz sama 
povazuji za nejdulezitejsi:

V oblasti studijni predevsim vice propojit nejen nektere vzajemne si blizke 
magisterske obory a vyuzit synergii, jez se na fakulte nabizeji, ale zejmena provazat studium 
bakalarske a magisterske. Pokladam za nutne uvazovat o jednotlivych studijnich programech 
a jejich studijnich planech take v kontextu fakulty jako celku.

Stejn£ tak bude treba pokusit se zvysit v soucasnosti vyrazne nizkou studijni uspesnost 
na bakalarskem stupni a zaroven motivovat dobre studenty-bakalare, aby pokracovali 
v navazujicim magisterskem studiu na FHS (vetsina uchaze^u o studium na nasich 
magisterskych programech stale prichazi z jinych fakult ci vysokych skol).

Vyse uvedene spolu samozrejme souvisi a predpoklada daleko vetsi miru komunikace 
napric fakultou a mezi jednotlivymi pracovisti, nez jaka je obvykla dnes. Je, domnivam se, 
zjevne, ze organizacni struktura fakulty, ktera v zasade kopiruje studijni obory a jejiz historie 
je jiste srozumitelna, je nam dnes do znacne miry prekazkou ci minimalne neodpovida tomu, 
jak bychom potrebovali, aby spoluprace uvnitr fakulty probihala. A to nejen pokud jde o 
vyuku, ale i v oblasti vedecke ci tvurci.

Duraz na mezioborovost, jenz je pro nasi fakultu od zacatku charakteristicky a ktery 
nezpochybnuji, by nemel vest k rezignaci na jakoukoli koncepci v ramci klasickych oboru a



disciplm. A to jak pokud jde o sledovani koncepce vyuky v 16 ktere discipline na fakultd jako 
celku, tak pokud jde o spolupraci vddeckou - at’ jii jednotlivcu di celych tymu. Ostatnd nova 
metodika hodnoceni vddecke a tvurdi dinnosti na UK i na celostitni urovni nas ti'mto smdrem 
povede. V teto perspektivd bude take potfeba zadit promySlet pfiSti struktuni projektu Progres 
na na$i fakultd.

Vdfim, 2e k tomu, abychom dokazali byt fakultou schopnou vyuzit potenci&l pestrosti 
a ruznosti vSech zamdfeni, disciplin a odbomosti, ktere jeji uditele pfedstavuji, pomuze 
pfestdhovani do novdho sidla v Troji. Usnadni tez vdtSi miru komunikace, o ktere se zmiftuji 
vySe. Vdasnd dokondeni projektu povaiuji momentalnd za prioritu - fakulty i svoji vlastni.

V neposledni fadd bych se rada zamdfila na to, co byva obvykle oznadovano jako 
„vndj§i vztahy“. Nejde mi zdaleka jen o propagaci fakulty vzhledem k potencialnim 
uchazedum. Jde mi o celkovy obraz fakulty. Rada bych, aby byla FHS vnimana jako instituce, 
ktera nejen ze nabizi pritazlivou liberalni formu studia a vykazuje kvalitni vddecke vysledky 
(at’jii budou hodnoceny jakoukoli metodikou), ale dokaze je take predklddat verejnosti jako 
vystupy potfebne a cenne pro naSi soudasnou spolednost a reSeni jejich aktualnich otazek a 
problemu. Praia bych si, aby tak FHS byla nejen vnim&na, ale aby takovou fakultou opravdu 
byla. Aby dostala ambici, s niz byla zaloZena, tedy pdstovat humanitni vzddlanost, pedovat o 
„humanitas“ - co2 z vdci same neni a nemu2e byt zAle2itosti od svdta odtrieneho 
akademickeho provozu.

Mile kolegynd, mill kolegove. Je-li vam vize takove fakulty blizka, budu rada, date-li 
mi znovu duvdru, abychom ji mohli spolednd naplftovat.

V Praze dne 18. brezna 2019 Marie Pdtova


